Substantiv


Substantiv är namn på ting��Form.�Konkret: Saker man kan ta i�Abstrakt: Saker som man inte ser...tex känsla


�Singular och Plural kallas för Numerus





Kasus


Genetiv : Ägande�Grundform : Resten





Genus: 


Maskulinum


Femininum�Reale :Ta En före saken tex en stol�Neutrum : Ta Ett före saken tex ett bord





--------------------------------------------------------------------------------------------





VERB


Verb är sånt som man kan göra t.ex. att se och höra





Tema�


Infinitiv		Imperfekt		Superlativ


äta		åt	   		ätit





Tempus





Presens		Imperfekt	Perfekt		Pluskvamperfekt	Futurum


Nutid		Dåtid		Dåtid		Dåtid			Framtid	


Går		Gick		(har)Gått	(hade) gått		(ska) gå





--------------------------------------------------------------------------------------------





Adjektiv


Adjektiv är sån som beskriver saker





Komperera


Positiv		Komparativ		Superlativ


Liten		Mindre			Minst





Adverb är något som beskriver Verbet tex Han Springer Snabbt


				Snabbt beskriver hur han springer





--------------------------------------------------------------------------------------------











Pronomen








Personliga Prenomen


Subjektform används när pronomet står som subjekt i en sats: Du kan gå nu


Singular = jag  du  han/hon  den  det


Plural = vi ni de





Objektsformen används när pronomenet är objekt eller står efter en preposition, dvs. Ord som till  av  på  från åt : Kan du ge henne boken, Jag såg dom i skolan 


Singular = mig dig honom/henne den det


Plural = oss er dem





Reflexiva Pronomen 





Ett reflexivt pronomen syftar tillbaka på satsens subjekt. Det ser ut precis som personliga pronomen i objektsform med ett undan tag


Singular Mig Dig Sig Sig Sig Sig


Plural Oss Er Sig





Reflexiva Pronomen pekar i en sats på samma person som det handlar om 


T.ex. Jag titta mig i spegelen





Possessiva Pronomen





Possesiva pronomen är ägande form t.ex. Han tog sin favorit skjorta


Singular


Min mitt mina


din ditt dina


hans / sin sitt sina


hennes / sin sitt sina


dess / sin sitt sina


Plural


vår vårt våra


er erat era


deras / sin sitt sina





Relativa Pronomen





Relativa Pronomen binder ihop meningar genom att syfta på ett tidigare nämnt ord eller på hela den föregående satsen, de vanligaste relativa pronomen är


Som Vilken Vilket Vilka Vad Vars


T.ex. Ser du killen, som står där borta





Det är viktigt att du tar det relativa pronomen så nära det ord som den syftar på





--------------------------------------------------------------------------------------------











Räkneord





Räkneord är ord som ersätter siffror. Räkneorden dellas in i :


Grundtal, som anger ett bestämt antal, t.ex. två 56 tusen


Ordningstal, som anger i ordningsföljd, t.ex första andra hundrade 20:e








--------------------------------------------------------------------------------------------





Adverb





Adverb är något som beskriver Verbet tex Han Springer Snabbt


				Snabbt beskriver hur han springer








Adverb utrycker offtast tid, rum och sett





Tidsadverbert svarar på frågerna


När? Hur länge? Hur ofta?





aldrig, alltid, ofta, då, genast, ibland,			Sättsadverbet svarar på hur?


länge, nu, nyss, sedan, strax, sällan		 	På vilket sett?


							


							bra, dåligt, fort, glatt, hur,


							illa, ljuvligt, långsamt,


Rumsadverbet svarar på frågorna			sakta, säkert	


Var? Vart? Varifrån?							





bort, borta, dir, där, framme, frammirån,


hemmifrån, hemma, hit, här, inne, upp,


uppe, någonstans, ute, utomhus, var, vart





--------------------------------------------------------------------------------------------





Prepositioner


Prepositioner kan va oböjliga ord som bl.a. anger läge och riktning





Substantiv	Katten sitter på bordet 


Pronomen 	Kan du inte sitta brevid mej


Infinitiv		Man blir en bättre läsare genom att läsa mycket





Prepositioner kan vara :


enkla						i, på, utan


sammansatta					framför, omkring, ovanpå


en ordgrupp s.k. preppositionsuttryck		för...sedan, i stället för, med hjälp av,


						På grund av,





--------------------------------------------------------------------------------------------





Interjektioner


Interjekrtiner är oböjliga utropsord efter interjektiner används alltid utropstecken eller kommatecken.





T.ex. Skit!!...Tjenare!!





AV: Oscar Myhr


